
COMPTE-RENDU REUNION DU CONSEIL 
D'ADMINISTRATION DU 10 DECEMBRE 2009 

Présent:  Yves Borreman, William Sterckx, Johan Brichau,  
Koen Vander Eeckt, Bernard Scruel, Luk Van Sand,  
Michel Servais, Jean Solon. 

Excusé:  Alain Grenier, Karel Vanderheyden. 

Le compte-rendu de la réunion du 12 novembre est approuvé. 

La prochaine réunion aura lieu le 7 janvier 2010 à 19h30. 

Stage moniteurs 

Les cours de premiers secours pour Moniteurs ont été un succès : 
presque tous les Moniteurs, Aide-moniteurs et Initiateurs sont venus 
et ont apprécié. 

Les Moniteurs, Aide-moniteurs et initiateurs absents devront fournir 
une attestation de formation ou de remise à niveau de leur formation 
de premiers secours. 

Agréation clubs 

Le Pick-Up Club et Les Ailes du Levant sont acceptés à l’unanimité 
comme clubs agréés par la FBVL. Le conseil félicite et remercie les 
dirigeants et les membres de ces clubs. 

Subsides clubs 

Le conseil vote avec 6 votes pour et 1 contre que les nouveaux clubs 
pourront déjà bénéficier de subsides pour l’année 2009 à base de leur 
liste de membres affiliées à la FBVL en 2009. 

Les montants des subsides seront décidés à la réunion suivante, 
après vérification des comptes 2009. 

Le club agréé Jan van Gent demande une aide pour la location de 
leur terrain de treuillé, puisque celui-ci a fortement augmenté l’année 
passée et que le club ne pourra pas continuer à payer ce loyer.  
Le conseil décide à l’unanimité d’intervenir pour 1000 € dans les frais 
de location de 2010, pour autant que le terrain soit utilisé pendant 
toute l’année prochaine et que tous les membres FBVL puissent y 
aller voler. Une évaluation de la situation sera faite fin 2010 pour voir 
si cette subvention sera renouvelée ou non.  
La FBVL attend aussi de la KNVvL qu’elle intervienne pour un 
montant égal ou supérieur à ce que donne la FBVL, sans quoi la 
survie du club semble hypothéquée. 

Carnets de vol 

La commission enseignement étudiera la possibilité de refaire des 
carnets de vol FBVL, le coût et la possibilité de les donner 
gratuitement aux nouveaux membres ou/et aux élèves afin 
d’encourager ceux-ci de tenir un carnet de vol dans les règles de l’art. 

Brevets 

Jean-Bernard Michotte obtient son brevet de Pilote Biplace de 
parapente à condition de prendre une assurance biplace (unanimité). 

Antoine Doumenc obtient son brevet de Pilote et de Pilote Biplace de 
parapente à condition de prendre une assurance biplace (unanimité). 

Le conseil remarque aux écoles qu’ils doivent veiller à ce que leurs 
élèves tiennent un carnet de vol et que les moniteurs doivent signer 
les vols des élèves dans ce carnet. 

Geert Van Huyneghem peut passer le deuxième examen pratique 
pour l’obtention du brevet définitif d’Aide-Moniteur de parapente avec 
un Moniteur FFVL avec un brevet d’état ‘BE), parce qu’il habite à l’Ile 
de la Réunion pour le moment. 

Thierry Moreau a envoyé l’attestation de la formation « moniteur 
SIV/pilotage » qu’il a suivi auprès de la FFVL. 

Assemblée Générale 

Les personnes présentes pour les examens théoriques seront Jean, 
Yves, Karel et Luk. Il n’y aura pas le temps pour les corrections ni de 
rattrapages à l’oral. 

Un petit diner sera prévu pour les membres du conseil, les bénévoles, 
les membres d’honneur fraichement nommés et les délégués sites à 
17h30.  Jean demandera un prix pour un autre menu que l’année 
passée. 

Les textes pour la présentation doivent circuler avant le 24 décembre 
sur la liste «conseil ». 

VERSLAG VERGADERING RAAD VAN 
BESTUUR VAN 10 DECEMBER 2009 

Aanwezig:  Yves Borreman, William Sterckx, Johan Brichau,  
Koen Vander Eeckt, Bernard Scruel, Luk Van Sand,  
Michel Servais, Jean Solon. 

Verontschuldigd:  Alain Grenier, Karel Vanderheyden,  

Het raadsverslag van 12 november wordt goedgekeurd. 

De volgende vergadering heeft plaats op 7 januari 2010 om 19u30. 

Monitorenstage 

De EHBO-lessen voor Monitoren, Hulpmonitoren en Initiatoren waren 
een succes: bijna alle Monitoren, Hulpmonitoren en Initiatoren zijn 
gekomen en vonden het positief. 

De Monitoren, Hulpmonitoren en Initiatoren, die niet gekomen zijn zullen 
een attest moeten voorleggen van een recente vorming of herscholing 
van hun EHBO-opleiding. 

Erkenning clubs 

De Pick-Up Club en Les Ailes du Levant worden unaniem aanvaard als 
erkende clubs van de BVVF. De raad feliciteert en bedankt de 
bestuurders en de leden van deze clubs. 

Subsidies clubs 

De raad stemt met 6 tegen 1 dat de nieuwe clubs reeds zullen kunnen 
genieten van subsidies voor het jaar 2009, op basis van hun lijst van bij 
de BVVF in 2009 aangesloten leden. 

De bedragen van de subsidie zullen beslist worden op de volgende 
vergadering, na nazicht van de jaarrekeningen van 2009. 

De erkende club Jan van Gent vraagt een tussenkomst in de huur van 
hun lierterrein, omdat dit vorig jaar sterk verhoogd werd en de club deze 
huurprijs niet zal kunnen blijven betalen.  
De raad beslist unaniem 1000 € bij te dragen in de huurkosten voor 2010, 
voor zover het terrein het hele jaar gebruikt zal worden en alle BVVF-
leden er kunnen gaan vliegen.  
Een evaluatie van de situatie zal gemaakt worden eind 2010 om te kijken 
of deze subsidie zal hernieuwd worden of niet.  
De BVVF verwacht ook dat de KNVvL tussenbeide komt voor minstens 
evenveel als de BVVF, zoniet lijkt het voortbestaan van de club 
twijfelachtig. 

Vliegboekjes 

De commissie opleidingen zal de mogelijkheid bestuderen om nieuwe 
BVVF-vliegboekjes te maken, de kostprijs en de mogelijkheid om deze 
gratis te geven aan nieuwe leden en/of leerlingen zodat deze 
aangemoedigd worden een vliegboekje bij te houden volgens de regels. 

Brevetten 

Jean-Bernard Michotte bekomt zijn brevet van Duopiloot parapente op 
voorwaarde dat hij een duoverzekering neemt (unaniem). 

Antoine Doumenc bekomt het brevet van Piloot parapente en Duopiloot 
parapente op voorwaarde dat hij een duoverzekering neemt (unaniem). 

De raad wil er de scholen attent op maken dat ze erop moeten toezien 
dat hun leerlingen een vliegboekje bijhouden en dat de vluchten van de 
leerlingen in dit boekje moeten aftekenen. 

Geert Van Huyneghem mag het tweede praktische examen ter 
bekoming van zijn definitieve Hulpmonitorbrevet parapente met een 
FFVL-monitor met een staatsbrevet (BE) doen, omdat hij op dit ogenblik 
op het eiland van Réunion woont. 

Thierry Moreau heeft het attest van de vorming « monitor SIV/pilotage » 
dat hij bij de FFVL heeft gevolgd, opgestuurd. 

Algemene Vergadering 

De personen die aanwezig zullen zijn voor de examens zijn Jean, Yves, 
Karel en Luk. Er zal geen tijd zijn voor verbeteringen noch voor 
mondelinge herexamens. 

Een etentje zal voorzien worden voor de raadsleden, de vrijwilligers, de 
pas benoemde ereleden en de vliegplaatsafgevaardigden, om 17u30. 
Jean zal prijs vragen voor een ander menu dan vorig jaar. 

De teksten voor de presentatie moeten op de lijst «conseil» rondgestuurd 
worden voor 24 december.  



SUITE COMPTE-RENDU REUNION DU CONSEIL 
D'ADMINISTRATION DU 10 DECEMBRE 2009 

Sites : 7-Meuses 

Bernard a remplacé le panneau d’information avec son beau-père.  
Le conseil les remercie pour le travail expéditif. 

Sites : Houyet 

Yves a rencontré le tenant de la chasse concernant la réouverture du 
site, et la réponse n’est pas totalement négative bien qu’un résultat 
positif n’est pas sur du tout puisque le tenant se concertera avec son 
garde-chasse. Yves essaiera d’avoir un entretien avec le garde 
chasse. 

Le conseil donne l’autorisation à Yves de proposer une location 
maximale de 500 €, si ceci peut aider à débloquer la situation. 

Sites : Boom 

Yves et Jean ont rencontré le responsable du domaine provincial « De 
Schorre », M. Ternier, pour passer en revue l’année passée.  

Le nombre de grands événements ne grandira plus et les  effets 
négatifs de ces événements pour notre sport sont de plus en plus 
maîtrisés, D’autres problèmes comme les trous de renard et de lapin 
seront adressés, ainsi que les petits arbres sur la partie affaissée.  

M. Ternier veut aussi refaire une demande pour refaire des 
améliorations à la pente. Il demande à Jean d’envoyer un courrier 
avec les détails et des arguments pour ces aménagements. 

Le contrat actuel sera refait pour une période plus longue, 3, 6 ou 9 
ans. 

Un grand événement de sports d’aventure est à l’étude, dans laquelle 
nous serions participants. Elle aurait lieu fin septembre. 

Dossier stages SIV/de pilotage 

Luk va traduire les textes qui décrivent les différents exercices ainsi 
que les critères de compétence pour les moniteurs et des élèves afin 
de constituer un dossier complet pour l’assureur.  

Equipe nationale de parapente 

Francis De Bruyn et Daniel Meunier posent leur candidature pour 
l’équipe nationale de parapente. Jean a mis un article dans le Fly! 
expliquant les conditions d’inscription / de sélection. La sélection sera 
faite en février. 

Union européenne de vol libre (EHPU) 

Aura lieu le 27 février en Allemagne. Yves représentera la FBVL. 

Publication tableau parachutes de secours dans le Fly! 

Johan et Karel désirent faire noter qu’ils étaient contre la publication 
du tableau des parachutes de secours paru dans le Fly! de décembre. 

Rapporteur : Jean Solon. 

. 

 

VERSLAG VERGADERING RAAD VAN 
BESTUUR VAN 10 DECEMBER 2009 (VERVOLG) 

Vliegplaatsen: 7-Meuses 

Bernard heeft het infobord vervangen met zijn schoonvader. De raad 
bedankt hen voor het snelle werk. 

Vliegplaatsen: Houyet 

Yves heeft de houder van de jacht ontmoet i.v.m. de heropening van de 
vliegplaats, en deze is niet volledig negatief, hoewel een positief resultaat 
helemaal niet zeker is, aangezien de jager gaat overleggen met zijn 
jachtopzichter. Yves zal proberen een onderhoud te hebben met de 
jachtopzichter. 

De raad geeft de toestemming aan Yves om een huurprijs van maximum 
500 € voor te stellen, als dit de situatie kan deblokkeren. 

Vliegplaatsen: Boom 

Yves en Jean hebben de verantwoordelijke van het provinciaal domein 
« De Schorre », Mr. Ternier, ontmoet, om het vorige jaar te overlopen. 

Het aantal grote evenementen zal niet meer vergroten en de negatieve 
effecten van deze evenementen op onze sport worden steeds beter 
beheerst. Andere problemen zoals de konijnen- en vossengaten worden 
aangepakt, alsook de kleine boompjes op het ingezakt gedeelte.  

Mr. Ternier wil ook een nieuwe aanvraag doen om verbeteringen aan te 
brengen op de helling. Hij vraagt aan Jean om een brief te sturen met de 
details en de argumenten voor deze heraanleg. 

Het huidige contract zal heropgesteld worden voor een langere periode: 
3, 6 of 9 jaar. 

Een groot avonturensportenevenement, waarvan we deel zullen 
uitmaken, wordt bestudeerd. Ze zal plaats hebben eind september. 

Dossier SIV/besturingsstages 

Luk gaat de teksten, die de verschillende oefeningen beschrijven, alsook 
de criteria voor de monitoren en de leerlingen, vertalen, om een volledig 
dossier samen te stellen voor de verzekeraar. 

Nationale parapente-ploeg 

Francis De Bruyn en Daniel Meunier stellen hun kandidatuur voor het 
nationaal parapente-team. Jean heeft een artikel in de Fly! gezet waarin 
de inschrijving/selectievoorwaarden beschreven zijn. De selectie zal in 
februari gebeuren. 

Europese vrije vlucht unie (EHPU) 

Zal plaats hebben in Duitsland op 27 februari. Yves zal de BVVF 
vertegenwoordigen. 

Publicatie tabel noodvalschermen in de Fly! 

Johan en Karel wensen te laten noteren dat ze tegen de publicatie waren 
van de tabel met noodvalschermen in de Fly! van december. 

Verslaggever: Jean Solon. 

 


